
VZ EurópaUOMO, Larnaka 

Európska komisárka pre zdravie hovorí k delegátom na Valnom zhromaždení 

Europa Uomo , priebeh VZ 

Európska komisárka pre zdravie Stella Kyriakides na Valnom zhromaždení Europa 

Uomo na Cypre vyzvala na viac rozhovorov o rakovine prostaty a veľké úsilie o 

zníženie úmrtnosti. 

      Komisárka, zakladajúca členka prvej organizácie na podporu rakoviny prsníka na 

Cypre, Europa Donna Cyprus, vzdala hold organizácii Europa Uomo a povedala, že 

vznikla pred 15 rokmi „v čase, keď bola rakovina prostaty zahalená tichom“. . 

"Zvýšili ste povedomie o dôležitosti včasnej detekcie, o potrebe optimálnej liečby, o 

dôležitosti multidisciplinarity, o potrebe riešiť problémy súvisiace s kvalitou života," 

povedala. 

„Najlepšie je možno vidieť cestu Europa Uomo, ktorá spája tých, ktorí prešli diagnózou 

rakoviny prostaty, zakladajú podporné siete a premieňajú svoje náročné životné 

skúsenosti s týmto ochorením na kreatívnu európsku organizáciu, ktorá presadzuje 

zmeny. “ 

       Komisárka Kyriakides bola jedným z niekoľkých významných návštevníkov, ktorí 

sa zúčastnili na Valnom zhromaždení organizovanom s Europa Uomo Cyprus, vrátane 

prezidenta Cypru a primátora mesta Larnaca. 

      Cyperský prezident Nikos Christodoulides privítal delegátov a opísal 

zdravotnícke zariadenia v krajine a súčasné iniciatívy na včasné odhalenie rakoviny. 

 

       Podujatie privítalo 60 delegátov Europa Uomo z členských organizácií z celej 

Európy spolu s pozvanými návštevníkmi a médiami z Cypru. 

 

Komisárka Kyriakides uviedla, že Europa Uomo nie je sama, kto neúnavne vedie 

kampaň za účinné programy včasnej detekcie rakoviny prostaty v celej Európe. 

„Podnikáme konkrétne kroky na podporu občanov a zdravotných systémov členských 

štátov,“ povedala a dodala, že špecifické odporúčania Komisie pre skríning rakoviny 

prostaty na úrovni EÚ teraz viedli k vyhodnoteniu toho, ako možno zaviesť 

organizované programy skríningu rakoviny prostaty skutočniteľným a nákladovo 

efektívnym spôsobom. 

„Tiež sme poskytli finančné prostriedky na spoločnú akciu v oblasti skríningu rakoviny 

s členskými štátmi. Cieľom tejto akcie je podporiť implementáciu nových odporúčaní 

pre skríning, vrátane možnosti ďalšieho výskumu programov skríningu rakoviny 

prostaty.“ 

„Okrem toho čoskoro začneme pracovať na európskych usmerneniach a systémoch 

zabezpečenia kvality v oblasti skríningu a starostlivosti o rakovinu prostaty.“ 



Na záver uviedla: „Musíme všetci spolupracovať, zdieľanie osvedčených postupov a 

skúseností je najistejšou cestou k úspechu –  Cyprus a Europa Uomo majú toľko 

vedomostí a skúseností, o ktoré sa môžu podeliť so svetom. 

      Vystúpenia hodnostárov predchádzali nabitému vedeckému programu 

vrátane prezentácií o rádioterapii a nových zobrazovacích technikách z Nemeckého 

onkologického centra na Cypre a potom odbornému stretnutiu Europa 

Uomo. Organizácia pre rakovinu prostaty z Estónska bola prijatá ako pridružený člen 

a organizácia z Malty bola prijatá ako podporný člen. 

       Súčasťou programu bol aj spoločenský večer s tradičným cyperským jedlom 

a tancom a návšteva nemeckej onkologickej nemocnice v Limassole s lekárskymi 

prezentáciami o liečbe rakoviny prostaty. 

       Guenther Carl, predseda Europa Uomo, hovorí, že pre mnohých ľudí bolo ťažké 

odísť. "Spätná väzba, ktorú sme dostali od všetkých, bola taká, že sa im to páčilo a 

mnohí povedali, že to bolo najlepšie valné zhromaždenie všetkých čias."                            

„Z praktického hľadiska sa nám podarilo porozprávať sa s mnohými delegátmi a 

ubezpečiť ich, že ak budú potrebovať pomoc pri rozhovore s vládnymi úradníkmi o 

programoch včasnej detekcie rakoviny prostaty, ja a ďalší členovia rady sme im k 

dispozícii.“ 
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